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kuryr 20. září 2024

Německé věznice jsou plné – zatykače se již
nevykonávají

infokuryr.cz/n/2024/09/20/nemecke-veznice-jsou-plne-zatykace-se-jiz-nevykonavaji

Představte si, že policisté dopadnou zločince, na kterého má
zatykač – a pak ho musí znovu pustit. To, co zní jinak než
důvěryhodně, je již v Hesensku realitou: věznice jsou plné.

Teprve v červenci jsme informovali o hrozbě hromadného
propouštění ve Velké Británii, protože tamní věznice jsou přeplněné.
Hrozí podobný osud Německu? Tisková zpráva německého
policejního svazu Hesensko a BSBD Hessen (Asociace vězeňských
důstojníků v Německu) je alarmující: „Zatykače nebyly v Hesensku
stále vykonány od období Corony,“ uvádí se v něm. Nápravná
zařízení ve státě jsou přetížená.

Konkrétně je policie „stále instruována, aby nevykonávala určité
zatykače, které byly vydány starší než červen 2023“. Je hlášen
případ, kdy byla ve Frankfurtu kontrolována osoba, která byla
původně zatčena na základě zatykače – ale když ji poté chtěli
policisté předat do nápravného zařízení, byli odmítnuti. Důvod:
Zatykač je starší než červen 2023. Zločinec byl proto opět
propuštěn.

Ostře kritizuje zemský předseda DPolG Hesse Björn Werminghaus:
„Nemůže se stát, že policisté nejprve zatknou hledané zločince s
ohrožením jejich zdraví, ale zatykač nesmí být vykonán. Každé
zatčení s sebou nese související nebezpečí. Stát Hesensko musí
konečně zajistit dostatek míst ve vazbě pro zločince, aby mohly být
vykonány všechny zatykače.

Státní předsedkyně svazu věznic (BSBD Hessen) Wilma
Volkenandová k tomu říká: „Situace s obsazeností v našich
nápravných zařízeních je napjatá až velmi napjatá. Zejména v
oblasti vyšetřovací vazby. Některé věznice již naplnily kapacitu. Aby
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se mohli ubytovat, přemísťují se do věznic, které ještě mají kapacitu.
Téměř každý den musí naše vězeňské kanceláře trávit spoustu času
hledáním míst, kde by mohli být zadrženi. Převozy vězňů z A do B
vyžadují hodně úsilí, aby se daly dohromady. Na začátku a během
Corony byl vstup – zejména pro náhradní tresty odnětí svobody –
pozastaven.

Postiženi jsou „především“ zločinci, kteří byli odsouzeni k pokutě a
za její nezaplacení mají dostat náhradní trest odnětí svobody. Nyní
lze spekulovat o tom, zda kvůli přetíženosti věznic nedostávají
kvazi odklad pouze ti lidé, kteří nepředstavují nebezpečí pro
společnost (např. lidé, kteří jeli vlakem bez platné jízdenky,
nezaplatili vysílání koncesionářský poplatek nebo „uražený“
starý stranický politik online), nebo zda by to mohlo mít dopad
na postih trestných činů obecně.

V dobách, kdy jsou opakovaně rozdávány mírné tresty pro
násilníky a násilné migranty, musí lidé, kteří se vyhýbají jízdnému, jít
do vězení místo toho, aby například museli vykonávat několik hodin
veřejně prospěšných prací, pokud nejsou schopni zaplatit, je
pravděpodobně stejně obtížné občanům sdělit . Jsou zde stále
stanoveny správné priority? Zůstanou nebezpeční zločinci, kteří
představují skutečnou hrozbu pro občany, nyní nebo v budoucnu na
svobodě, zatímco komentátoři Facebooku a lidé, kteří se dopustili
neškodných správních deliktů, budou na náklady daňových
poplatníků sedět za švédskými závěsy? V dobách, kdy důvěra v
právní stát kvůli soudním rozhodnutím, která jsou pro normální
občany nesrozumitelná, neustále klesá, zprávy o přeplněných
věznicích rozhodně nevedou k žádnému zlepšení pocitu bezpečí lidí.
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